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Bánovský okres 
stále 

v čiernej farbe
regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Miestna akčná 
skupina Bebrava 
a jej aktuálne 
projekty pre obce

Ďalšie číslo 
Bánovských 
novín vyjde o dva 
týždne 8. marca

Materské školy v obmedzenom režime

Stanislava Mišová, 
riaditeľka MŠ J. C. Hron-
ského: Počas riadnej pre-
vádzky máme päť tried, 
zapísaných je 95 detí, pe-
dagogických zamestnancov 
máme jedenásť, prevádzko-
vých osem. Od 7. januára 
sú obsadené len dve triedy 
s priemerným počtom detí 
29, pričom prihlásených 
je 36, o ktoré sa stará päť 
pedagogických a  päť pre-
vádzkových zamestnancov. 
Prevádzka materskej školy 
bola prerušená len na jeseň 
od 28. októbra do 3. novem-
bra 2020 z dôvodov dvoch 
pozitívne testovaných za-
mestnancov školskej jedál-
ne na koronavírus. RÚVZ 
odporučil zamestnancom 
povinnú karanténu. Odvte-
dy prevádzka nebola pre-
rušená. Rodičom sme vyšli 
v ústrety a išli sme naďalej 
v  obmedzenom režime aj 
cez jarné prázdniny

Drahomíra Gogorová, 
riaditeľka MŠ 9. mája: Po-
čas obmedzeného režimu 
materskú školu navštevuje 
25 % deti a  50 % učiteľov. 
Z  dôvodu karantény sme 
mali na  jedenásť dní pre-
rušenú prevádzku od  29. 
januára do 8. februára. 

Andrea Bučková, ria-
diteľka MŠ J. A. Komen-
ského: V januári bola vy-
ťaženosť našej materskej 
školy na 50 % a vo februári 
na 25 %. V dôsledku pozi-
tívnych výsledkov na koro-
navírus u  pedagogického 
zboru a detí, bola zatvore-
ná jedna trieda v decembri 
minulého roka a dve trie-
dy sme museli pre karan-
ténne opatrenia zatvoriť 
vo februári. 

Zuzana Karasová, 
riaditeľka MŠ Dežerice: 
Počas januára a  februára, 
kedy fungujeme v  obme-
dzenom režime, je vyťaže-
nosť našej škôlky približne 
na 25 %. Prevádzku škôlky 
sme zatiaľ nemuseli po-
zastaviť. Mali sme len zo-
pár pozitívne testovaných 
rodičov.

Slávka Janegová, ria-
diteľka MŠ Radlinského: 
Od  začiatku tohto roka 
sme mali v  škôlke 30 až 
35 % detí, 40 až 45 % peda-
gogických zamestnancov, 
podľa počtu detí v  daný 
týždeň. Naša materská ško-
la bola v karanténe na zá-
klade rozhodnutia RÚVZ 
v Trenčíne od 5. do 14. feb-
ruára. Momentálne máme 

na  pandemickej PN osem 
zamestnancov a dvoch za-
mestnancov na pandemic-
kej OČR.

Dušana Flórová, riadi-
teľka Súkromnej MŠ Hor-
né Naštice: Naša materská 
škola Floriánka začala po-
skytovať svoje služby, pri 
dodržaní všetkých epide-
mických opatrení, pre rodi-
čov pracujúcich v kritickej 

infraštruktúre už od 7. ja-
nuára 2021. Jej vyťaženosť 
bola na  úrovni 60 %. Mo-
mentálne má naša Florián-
ka na základe rozhodnutie 
RÚVZ v Trenčíne pozasta-
venú činnosť. Dôvodom bol 
pozitívny test na koronaví-
rus u pani učiteľky.  

Helena Šulová, ria-
diteľka MŠ 5. apríla: 
Rešpektujúc nariadenia 

ministerstva aj nášho zria-
ďovateľa – mesta navštevuje 
našu škôlku približne 50 % 
z  celkového počtu prihlá-
sených detí. Naša mater-
ská škola zatiaľ nemusela 
pristúpiť k prerušeniu pre-
vádzky konkrétnej triedy 
či školy z dôvodu výskytu 
pozitívneho zamestnanca 
či dieťaťa. 

Marec - mesiac 
knihy v mestskej 
knižnici 

Anketa 
o problémoch 
v domácnostiach 
pri dištančnom 
vzdelávaní

ŠHOK predstavuje 
projekt 
Minibikepark 
Dubnička

Materské školy v Bánovskom okrese fungujú od začiatku tohto roka v obmedzenom režime za prísnych opatrení 
na polovičnú alebo na tretinovú kapacitu. Naďalej platia pre zákonných zástupcov detí podmienky prijatia dieťaťa 

do MŠ, ktorými sú negatívny výsledok testovania na COVID-19 nie starší ako sedem dní a podpísanie čestného prehlá-
senia o bezinfekčnosti. Mnohé predškolské zariadenia boli určitý čas kvôli koronavírusu zavreté úplne. Požiadali sme 
riaditeľky materských škôl, aby nás informovali o situácii najmä počas januára a februára. Keďže je Bánovský okres stále 
v čiernej farbe, pýtať sa na spustenie plného režimu od 22. februára bolo zbytočné... 

Deti z MŠ Primulka na Holleho uliciDeti z MŠ Primulka na Holleho ulici

Pokračovanie na 2. strane >>
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Stále MOM - mobilné odberné miesta v meste 
Mesto Bánovce nad Bebravou 

počas víkendu 20.  a  21. februára 
otvorilo len dve odberné mies-
ta a   ostatné obce v  okrese celkom 
13  MOM. 

V zmysle zabezpečenia pretes-
tovania antigénovými testami a zís-
kania certifikátu je možné využiť 
viaceré mobilné odberové miesta 
(MOM) v meste. Podľa dostupných 
informácií budú prevádzkované 
nasledovne:

 MOM v  Nemocnici Agel 
Bánovce, Hviezdoslavova 23
(zboku nemocnice): PONDELOK 
až SOBOTA: 8:00 – 16:30 (pre-
stávka 12:00 - 12:30, posledný 

odber 16:00), na  online objed-
nanie, v prípade voľných kapacít 
otestujú aj bez objednania, 
prevádzkovateľ: Nemocnica Agel 
Bánovce.

 MOM na  vrátnici f irmy 
KORD Slovakia, Partizánska 
cesta 916/73: PONDELOK až 
SOBOTA: 8:00 – 16:30 h (pre-
stávka 12:00 - 12:30, posledný 
odber 16:15), k dispozícii aj online 
objednanie, prevádzkovateľ: Pro-
Life Centrum, s. r. o..

 MOM č. 1 na  Zimnom šta-
dióne Bánovce nad Bebravou, 
ul. K  štadiónu 1786/10A : 

PONDELOK až NEDEĽA: 
8:00 – 16:00 (prestávka 11:30 – 
12:00, posledný odber 15:45), 
k dispozícii aj online objednanie, 
prevádzkovateľ: Váš Lekár, s. r. o..

 MOM č. 2 na  Zimnom šta-
dióne Bánovce nad Bebravou, 
ul. K  štadiónu 1786/10A : 
PONDELOK až NEDEĽA: 
12:00 – 20:00 (prestávka 15:30 
– 16:00, posledný odber 19:45), 
k dispozícii aj online objednanie, 
prevádzkovateľ: STEFFI, s. r. o..

 MOM v  budove GSK geode-
tická spoločnosť, priestory 
Harmoni, ulica SNP 1599/1

(na  autobusovej stanici): PON-
DELOK až NEDEĽA: 8:00 
– 16:00 (posledný odber 15:30), 
prevádzkovateľ: RZP, a. s..

 MOM v  skladových priesto-
roch PEDRO SK, Trenčianska 
cesta 1512/67, PONDELOK až 
NEDEĽA: 8:00 – 16:00 (prestávka 
12:00 – 12:30, posledný odber 
15:30 h, prevádzkovateľ: Pe-a-ma, 
s. r. o..

 MOM v Mestskom kultúrnom 
stredisku, ul. J. Matušku 766/19: 
UTOROK až NEDEĽA: 8:00 – 
16:00 h (posledný odber 15:45 h), 
k dispozícii aj online objednanie, 

prevádzkovateľ: MUDr.  Anna 
Urbančoková s. r. o..

 MOM v areáli Kultúrneho domu 
Horné Ozorovce, Horné Ozorovce 
č. 35: UTOROK až NEDEĽA: 8:00 
– 18:30 h. (prestávka 11:45 – 12:30, 
posledný odber 17:50), k dispozícii 
aj online objednanie, prevádzko-
vateľ: Emergency Support, o. z..

Na antigénový test v mobilných 
odberových miestach je možné sa 
objednať prostredníctvom stránky 
korona.gov.sk. Údaje o  MOM sú 
pravidelne aktualizované na webo-
vej stránke mesta ww.banovce.sk.
 Oznam MsÚ

Riadne vyučovanie zatiaľ v nedohľadne
Po d ľa  reg i onálne-

ho premietnutia COVID 
automatu, o  ktorom in-
formovalo Ministerstvo 
zdravotníctva SR v utorok 
16. februára, zostáva okres 
Bánovce nad Bebravou 
v čiernej farbe. To zname-
ná, že následne od pondel-
ka 22. februára opäť platia 
pre okres opatrenia pre IV. 
stupeň varovania.

V tomto stupni varova-
nia COVID automatu nie je 

možné otvárať školy. Situá-
ciou v kraji sa zaoberalo aj 
pandemické stredisko Krí-
zového štábu Trenčianskeho 
kraja. Materské školy i škol-
ské kluby detí v Bánovciach 
nad Bebravou budú od  22. 
februára fungovať v  rovna-
kom režime ako pred jarný-
mi prázdninami. Materské 
školy budú otvorené v  ob-
medzenom režime pre deti 
zákonných zástupcov z kri-
tickej infraštruktúry a  pre 

deti zákonných zástupcov, 
ktorým povaha práce ne-
dovoľuje pracovať z  domu. 
Školské kluby detí budú 
otvorené v  obmedzenom 
režime tak ako doteraz, 
a  to podľa záujmu pre deti 
zákonných zástupcov z kri-
tickej infraštruktúry a  pre 
deti zákonných zástupcov, 
ktorým povaha práce nedo-
voľuje pracovať z domu. 

V  týchto dňoch sú 
do  všetkých materských, 

základných i  stredných 
škôl v meste distribuované 
ochranné prostriedky zo 

štátnych hmotných rezerv,
ktoré dodalo samosprávam 
Ministerstvo školstva, vedy, 

výskumu a  športu SR. Ide 
o  približne o  500 ochran-
ných štítov, 840 respirátorov 
a viac ako 2 500 rúšok.

V prípade, že sa situácia 
v našom okrese v najbližších 
týždňoch zlepší a okres bude 
podľa celonárodných kritérií 
preradený do nižšieho stup-
ňa varovania, mesto je pri-
pravené promptne reagovať 
a pristúpiť k otvoreniu škôl 
podľa platných opatrení. 

Tlačová správa mesta 

Materské školy v obmedzenom režime

Alena Laginová, riaditeľka 
MŠ Hollého: Po sviatkoch 7.  ja-
nuára sme otvorili na  základe 
vopred zisteného záujmu zo stra-
ny zákonných zástupcov jednu 
triedu materskej školy. Od  11. 
januára na základe vydaných na-
riadení a  rozhodnutí materskú 
školu môžu navštevovať len deti 
zákonných zástupcov z  kritic-
kej infraštruktúry a  zákonných 
zástupcov,   ktorým povaha prá-
ce nedovoľuje pracovať z domu. 
Tieto deti sú umiestnené v troch 
triedach. Kvôli koronavírusu 

sme v tomto školskom roku, teda 
od  septembra, prevádzku našej 
materskej školy ani triedy zatvá-
rať nemuseli.

Anna Struhárová, Súkrom-
ná MŠ Wonderland: Naša situ-
ácia bola nezmenená, nakoľko sa 
rodičia dávali a stále dávajú tes-
tovať na týždennej báze vždy po-
čas víkendu a vstup detí do ma-
terskej školy bol a je podmienený 
len negatívnym testom rodiča 
a zdravím dieťaťa a aktuálnymi 
nariadeniami. Na  ministerstve 
a  hygiene nám v  januári, ešte 
pred nástupom po prázdninách, 

potvrdili, že do škôlky môžu ísť aj 
deti rodičov, ktorí nepracujú len 
v kritickej infraštruktúre, pokiaľ 
nám to prevádzka dovolí. Boli 
a sme za toto rozhodnutie veľmi 
vďační, nakoľko by sme neboli 
schopní držať prevádzku otvore-
nú pre šesť detí, čo je počet detí 
z kritickej infraštruktúry. Po pr-
vom testovaní, pred 7. januárom, 
teda ešte pred nástupom detí 
do škôlky po zimných prázdni-
nách, sa nahlásili dvaja rodičia, 
ktorí boli pozitívni a  zistili to 
na  základe testu, ktorý im mal 
"dovoliť" priviesť dieťa do škôlky. 
Akokoľvek bola táto informácia 
nepríjemná, testovanie odhalilo 
ich pozitivitu ešte pred nástu-
pom ich detí do škôlky a tak sme 
mohli pokračovať v riadnom na-
sadení. Po ich karanténe a opä-
tovnom pretestovaní sme odvte-
dy nemali pozitívnych žiadnych 
rodičov. Personál našej škôlky 
je k dnešnému dňu rovnako bez 
pozitivity. 

Alena Kopecká, riaditeľka 
MŠ Horné Ozorovce: V našej ma-
terskej škole bolo a je počas obme-
dzeného režimu 50 % detí a tým, 
že sme jednotriedna materská 
škola aj 100 % učiteľov. Od sep-
tembra minulého roka sme pre-
vádzku materskej školy nemuseli 
prerušiť ani raz.

Väčšina riaditeliek chcela 
aj prostredníctvom našich no-
vín poďakovať zamestnancom 
ale aj rodičom detí za dodržia-
vanie opatrení. Mnohé vyjadri-
li nádej, že spoločnými silami 
a takýmto zodpovedným prístu-
pom zvládneme túto pandémiu 
bez ujmy na zdraví a materské 
školy sa otvoria pre všetky deti 
už od marca. V riadnom režime 
na  100 % však môžu pravdepo-
dobne fungovať len po preočko-
vaní zamestnancov. Očkovanie 
učiteľov materských škôl a nižších 
stupňov základných škôl na Slo-
vensku začalo už 13. februára. Sú 
rozdelení na dve skupiny, mlad-

ší od 18 do 55 rokov sú očkova-
ní vakcínou Astra Zeneca, starší 
od 56 rokov vakcínou Moderna 
alebo BioNTech-Pfizer. Očkujú 
sa aj bánovskí učitelia, ale pres-
ný počet zaočkovaných učite-
ľov z nášho mesta, resp. okresu 
k dnešnému dňu sa dá zistiť veľmi 
ťažko, nakoľko sa musia prihla-
sovať cez ústredný register. Tak-
tiež musia absolvovať po 21 resp. 
28 dňoch druhé kolo očkovania. 
Navyše sa neočkujú v „okresnom“ 
Vakcinačnom centre v Nemocni-
ci Agel Bánovce, ale vo vakcinač-
ných centrách krajských miest, 
najmä v Trenčíne. 

Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>

MŠ DežericeMŠ Dežerice

MŠ FloriankaMŠ Florianka
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MsZ v stredu 10. marca
Najbližšie zasadnutie 

Mestského zastupiteľstva 
v  Bánovciach nad Bebra-
vou sa uskutoční v  stredu 
10. marca 2021 o  11.00 
hodine v Kultúrnom dome 

v  Dolných Ozorovciach. 
Program zasadnutia a ma-
teriály k  zasadnutiu budú 
vopred dostupné na  inter-
netovej stránke mesta www.
banovce.sk.

Úradné hodiny MsÚ
Pracoviská Mestského úradu v  Bánovciach nad 

Bebravou sú pre verejnosť otvorené tak ako minulý týž-
deň - v obmedzenom režime, až do odvolania. Odporú-
čaná je komunikácia meilom alebo telefonicky. Matrika je 
pre verejnosť zatvorená, v prípade potreby zabezpečenia 
pohrebu môžu občania volať na tel. číslo 0915 769 223. 
Aktuálne zmeny na www.banovce.sk.  (r)

Spoločným cieľom bolo nájsť op-
timálne riešenie zabezpečenia kapacít 
na pravidelné testovanie obyvateľov okre-
su, aby starostovia obcí nemuseli doneko-
nečna suplovať úlohu štátu v povinnom 
testovaní. V meste Bánovce nad Bebravou 
je aktuálne v prevádzke už 8 súkromných 
mobilných odberových miest. (Prevádz-
kové hodiny týchto súkromných MOM 
sú zverejnené aj na stránke mesta). Mesto 
v poslednom februárovom týždni už neo-
tvorí žiadne odberné miesto. Dostupnosť 
súkromných odberových miest v  meste 
je ale otázkou najmä pre obyvateľov od-
ľahlejších obcí okresu. Pre malé obce je 
organizácia testovania vždy aj finančným 

rizikom, nakoľko suma preplatených ná-
kladov spojených so zriadením dočasného 
testovacieho miesta zo strany štátu závisí 
od počtu testovaných na danom odber-
nom mieste, čo nemusí vždy pokryť celko-
vé náklady obce potrebné na zabezpeče-
nie prevádzky odberného miesta. Viacerí 
starostovia sa vyjadrili, že v záujme vyjsť 
občanom v ústrety, aj napriek uvedenému, 
otvoria počas víkendu 20. a 21. februára 
2021 dočasné odberné miesta. Otvorenie 
odberných miest v nasledujúcom týždni 
väčšina starostov odmietla.

Témou pracovného stretnutia zástup-
cov samosprávy boli aj problémy občanov 
v  súvislosti s  dostupnosťou zdravotnej 

starostlivosti a dostupnosť liekov na ko-
ronavírusové ochorenie. Na stretnutí bolo 
konštatované, že zdravotná starostlivosť 
a dostupnosť liekov je to najdôležitejšie, 
čo je potrebné v  rámci súčasnej zloži-
tej epidemiologickej situácie pre obča-
nov zabezpečiť, aby sa nezvyšovali počty 
hospitalizovaných ľudí v nemocniciach. 
Výstupom pracovného stretnutia bude 
otvorený list ministrovi zdravotníctva 
Marekovi Krajčímu s vyjadrením opráv-
nených požiadaviek, ktoré vychádzajú zo 
skutočnej reality života ľudí v regiónoch 
a mohli by byť predpokladom zlepšenia 
celkovej epidemiologickej situácie.

  Tlačová správa mesta 

Ako ďalej s testovaním v okrese

V  novembri minulého 
roka Miestna akčná skupi-
na Bebrava vyhlásila výzvu 
na  predkladanie žiadostí 
o poskytnutie príspevku, Vý-
zva IROP - CLLD - V904 - 
512 - 002, v rámci implemen-
tácie stratégie miestneho 
rozvoja vedeného komuni-
tou (Stratégia CLLD Miest-
nej akčnej skupiny Bebrava) 
pre aktivitu B1 Investície 
do cyklistických trás a súvi-
siacej podpornej infraštruk-
túry. „Keďže do prvého kola 
nebola prihlásená žiadna 
žiadosť, je stále možné žiadať 
o poskytnutie príspevku z tej-
to výzvy. MAS Bebrava výzvu 
uzavrie až v prípade vyčerpa-
nia finančných prostriedkov 
na ňu určených, ktoré sú vo 
výške 124 000 eur,“ informo-
val Marian Bakita, projekto-
vý manažér MAS Bebrava. 
Oprávnenými žiadateľmi sú 
obce s  počtom obyvateľov 
do 20 000, občianske združe-
nia a neziskové organizácie. 
Príspevok na  financovanie 
projektov v rámci tejto výzvy 

je poskytovaný maximálne 
vo výške 95 %. Výška spolu-
financovania žiadateľa je mi-
nimálne 5 %. 

Druhá výzva, IROP - 
CLLD - V904 - 512 - 001, 
ktorú MAS Bebrava vyhlásila 
v októbri minulého roka, je 
zameraná na aktivitu C1Ko-
munitné sociálne služby. 
Posielať žiadosti je možné 
do  vyčerpania finančných 
prostriedkov, ktoré sú na ňu 
vyčlenené vo výške 40  000 
eur. Oprávnenými žiada-
teľmi sú opäť obce s  poč-
tom obyvateľov do  20  000, 
združenia obcí, občianske 
združenia, neziskové orga-
nizácie podľa zákona, cirkvi 
a  náboženské spoločnosti. 
Príspevok na  financovanie 
projektov v rámci tejto výz-
vy je poskytovaný taktiež 
maximálne vo výške 95 %. 
Schvaľovanie žiadostí pre-
bieha systémom tzv. hodno-
tiacich kôl. Žiadatelia budú 
o  výsledkoch schvaľova-
cieho procesu informovaní 
MAS Bebrava.

V  roku 2019 boli vy-
hlásené tri výzvy v  rámci 
Programu rozvoja vidie-
ka SR 2014-2020 (PRV), 
do  ktorých sa zapojilo cel-
kom štrnásť obcí.

Podoopatrenie 7.2 Pod-
pora na  investície do  vy-
tvárania, zlepšovania alebo 
rozširovania všetkých dru-
hov infraštruktúr malých 
rozmerov vrátane investícií 
do  energie z  obnoviteľných 
zdrojov a  úspor energie - 
do výzvy sa zapojilo sedem 
obcí v  objeme 138  472,04 
eur, v rámci ktorého sú po-
dané projekty na  výstavbu 
a  rekonštrukciu chodníkov 
v obciach Prusy a Podlužany, 
výstavbu chodníka v  par-
ku pod kultúrnym domom 
v Pochabanoch, rekonštruk-
ciu chodníka a  verejných 
priestranstiev vo Dvorci, 
rekonštrukciu cintorína 
v Haláčovciach, revitalizáciu 
oddychovej zóny v  Malých 
Hostiach, obnovu miest-
nej komunikácie ku ihrisku 
v Pravoticiach.

Podopatrenie 7.4 Pod-
pora na  investície do  vy-
tvárania, zlepšovania alebo 
rozširovania miestnych zák-
ladných služieb pre vidiecke 
obyvateľstvo vrátane voľné-
ho času a kultúry a súvisia-
cej infraštruktúry - do výzvy 
sa zapojilo šesť obcí v obje-
me 131 629,49 eur, v rámci 
ktorého sú podané projekty 
na  rekonštrukciu kultúr-
neho domu v  Dežericiach, 
na  vybudovanie sociálnych 
zariadení v kultúrnom dome 
a  obecnom úrade v  Zlatní-
koch, rekonštrukciu kúrenia 
v  kultúrnom dome v  Bre-
zolupoch, rekonštrukciu 
kultúrneho domu v  Malej 
Hradnej a  rekonštrukciu 
kultúrneho centra v Otrhán-
kach a  oprava kultúrneho 
domu v Dolných Našticiach. 

Podoopatrenie 7.5 Pod-
pora na  investície do  re-
kreačnej infraštruktúry, 
turistických informácií 
a do turistickej infraštruktú-
ry malých rozmerov na ve-
rejné využitie - do výzvy sa 

prihlásili len Veľké Chlie-
vany , s  projektom na  re-
konštrukciu budovy Múzea 
Veľké Chlievany v  objeme 
17 999 eur. 

Všetky žiadosti po vy-
hodnotení MAS Bebrava sú 
podané na kontrolu na Pô-
dohospodárskej platobnej 
agentúre a  čaká sa na  ich 
schválenie.

„V  roku 2020 boli opä-
tovne vyhlásené tri výzvy 
PRV a celkovo boli prijaté tri 
žiadosti. Do podopatrenia 7.4 
boli prijaté dve žiadosti vo 

výške 69 655 eur a do podo-
patrenia 7.5 jedna žiadosť vo 
výške 17 999 eur, ktoré MAS 
Bebrava práve vyhodnocuje. 
V marci 2021 plánujeme opä-
tovné vyhlásenie výziev PRV 
7.2, 7.4. 7.5.,“ informoval 
Marian Bakita. Bližšie infor-
mácie nájdete na www.mas-
bebrava.sk alebo ich získate 
priamo v  kancelárií MAS 
Bebrava, ktorá sídli v Dome 
služieb na Námestí Ľ. Štúra 
v Bánovciach nad Bebravou, 
na prvom poschodí.

 Lenka Karasová

Miestna akčná skupina Bebrava a jej projekty
Miestna akčná skupina Bebrava vyhlásila v minulom roku dve výzvy z Integrovaného regionálneho operač-

ného programu (IROP), ktorého špecifickým cieľom je Zlepšenie udržateľných vzťahov medzi vidieckymi 
rozvojovými centrami a ich zázemím vo verejných službách a vo verejných infraštruktúrach. Zaujímalo nás, aká je 
aktuálna situácia v príprave projektov, na ktoré môžu oprávnení žiadatelia ešte stále posielať svoje žiadosti. Získali 
sme tiež informácie o projektoch MAS Bebrava schválených v roku 2019.

Miestna akčná skupina Bebrava je občianske združe-
nie, ktoré vyvíja svoju činnosť na geograficky súvislom 
území vytvorenom obcami združenými v mikroregió-
noch Bánovecko, Považský Inovec a Suchodolie. Zdru-
ženie je verejno – súkromným partnerstvom, ktoré zdru-
žuje fyzické a právnické osoby od 1. augusta 2014. Ciele 
MAS Bebrava sú zamerané predovšetkým na podporu 
rozvoja regiónu, zlepšenie ekonomických príležitostí 
a sociálnych podmienok obyvateľov žijúcich na území 
združenia, podporou miestnych podnikateľských a ne-
ziskových subjektov s dôrazom na  tvorbu a udržanie 
pracovných miest, vytvorenie podmienok pre rozvoj vi-
dieckeho cestovného ruchu a agroturistiky. 

Zmeny na úrade práce 
Úrad práce sociálnych 

vecí a  rodiny Partizánske 
oznamuje, že v  období 
od  22. do 26. februára sa 
úradné hodiny aj na  pra-
covisku v Bánovciach nad 
Bebravou upravujú nasle-
dovne: pondelok – piatok 
nestránkový deň. Na  re-
cepcii úradov  bude za-
bezpečené podpisovanie 
dohôd (dodatkov) k  pre-
biehajúcim projektom. 
Služba na  recepcii úradu 

bude zabezpečená nasle-
dovne: pondelok 8:00 - 
11:00, utorok 8:00 - 11:00, 
streda 13:00 - 16:00, štvr-
tok nestránkový deň, 
piatok 8:00 - 11:00 h. 
Z dôvodu zhoršenej epide-
miologickej situácie na Slo-
vensku, UPSVAR žiada ob-
čanov, aby využili inú, ako 
osobnú formu kontaktu 
s úradom (mailová, telefo-
nická komunikácia).

UPSVAR

Nezamestnanosť rastie zatiaľ mierne
Úrad práce, sociálnych 

vecí a  rodiny Partizánske, 
pracovisko Bánovce nad 
Bebravou k  31. januáru 
2021 evidoval celkovo 1163 
uchádzačov o zamestnanie.
Zaznamenávame postupný 
ale mierny nárast miery ne-
zamestnanosti. Evidovaná 
miera nezamestnanosti stúpla 

na  5,56 percenta, respektíve 
6,14 percenta (so zarátaním 
nedisponibilných uchádzačov 
– čiže aj chorých). Máme pri-
bližne 900 UoZ, ktorí sú me-
nej ako 12 mesiacov v eviden-
cii a  približne 240 klientov, 
ktorí sú viac ako 12 mesiacov 
v  evidencii UoZ. Profesijne 
máme najviac UoZ, ktorí na-

posledy pracovali v priemy-
selnej výrobe ako operátori 
strojov a zariadení a kvalifi-
kovaní pracovníci. O zarade-
nie do evidencie uchádzačov 
o  zamestnanie požiadalo 
v  mesiaci január 153 ľudí. 
Z  toho bolo 83 žien, osem 
absolventov škôl a  traja ob-
čania boli prepustení v rám-

ci hromadného prepúšťania. 
U  novo evidovaných klien-
tov prevládalo úplné stredné 
odborné vzdelanie. V mesia-
ci január bolo 101 klientov 
umiestnených na  trhu práce 
a 39 vyradených z iných dô-
vodov, napr. na  vlastnú žia-
dosť alebo odchod do zahra-
ničia.  ÚPSVAR Partizánske

Na podnet viacerých starostov obcí sa v stredu 17. februára 2021 uskutočnilo v Podlužanoch 
pracovné stretnutie zástupcov krízového štábu okresu Bánovce nad Bebravou, starostov 

obcí a zástupcov Mesta Bánovce nad Bebravou.
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Školská zrelosť z pohľadu psychológaCPPPaP poradňa

Ďalšie krajské úspechy bánovských žiakov
Šiestačka Laura Se-

čanská zo Zák ladnej 
školy Komenského ako 
víťazka okresného kola 
získala v  krajskom kole 
Technickej olympiády 
v  kategórii B pekné tre-
tie miesto. Krajská súťaž 
sa uskutočnila v  Novom 
Meste nad Váhom. Vy-
nikajúci úspech dosiahla 

Laura pod vedením učiteľa 
Borisa Kajana. Srdečne jej 
gratulujeme a želáme ďalšie 
úspechy,“ blahoželá vede-
nie školy na facebookovom 
portáli školy. 

Deviatak Ivan Kolačan 
zo Základnej školy Duk-
lianska ako víťaz okres-
ného kola získal v  kraj-
skom kole Olympiády zo 

slovenského jazyka štvrté 
miesto. „Súťaž online for-
mou je skutočne náročná. 
Testová časť obsahuje ná-
ročné texty, ku ktorým sa 
treba pri riešení jazykových 
úloh niekoľkokrát opätovne 
vrátiť. Vypracovanie online 
testu trvá maximálne 30 
minút a žiak môže získať 25 
bodov. Súťažiaci počas sa-

motnej súťaže nemohol po-
užívať žiadne pomôcky, ne-
smel komunikovať s  inými 
osobami ani používať mo-
bilný telefón a  iné elektro-
nické zariadenia. V písom-
nej časti súťaže pokračoval 
tvorbou / transformáciou 
textu, v  ktorej mal vytvo-
riť sci-fi príbeh. Zadanie 
danej úlohy prišlo žiakovi 

v presnom čase na mejlovú 
adresu, teda musel vypra-
covať text priamo do tohto 
dokumentu. Na  vypraco-
vanie sci-fi príbehu mal 30 
minút. K ústnej časti súťaže 
- k rečníckemu prejavu - do-
stali pozvanie do videokon-
ferencie iba súťažiaci, ktorí 
po  písomnej 1. a  2. časti 
skončili na  prvých piatich 

miestach. Potešilo nás, že 
sa to Ivanovi podarilo. Mal 
vytvoriť a predniesť prího-
vor. Na prípravu a samotný 
rečnícky prejav mal po päť 
minút. Túto úlohu úspešne 
zvládol,“ informuje Jana 
Michaličková na školskom 
portáli. Obom súťažiacim 
k dobrým výsledkom bla-
hoželáme.  (ab)

Vážení rodičia, ak je vaše 
dieťa predškolák, všímajte si 
či je pripravené na  školu, čiže 
školsky zrelé, alebo nie je pri-
pravené na školu, čiže je školsky 
nezrelé. Na to, aby ste ľahšie po-
súdili jeho schopnosti, Vám po-
môže tento článok.

Dieťa pripravené na školu
Z hľadiska psychickej zrelos-

ti sa začína učiť prosociálnemu 
správaniu. Zrelosť v poznávacích  
oblastiach sa v  konečnom dô-
sledku prejavuje v školskej spôso-
bilosti. Dieťa je schopné z vníma-
ného celku vyčleniť časti a opäť 
z nich zložiť celok. Pozná farby 
a vie ich pomenovať. Pozná tvary 
a vie ich pomenovať. Vie rozlíšiť 
rovnaké a  podobné aj zrkadlo-
vo obrátené tvary. Vie vytlies-
kať slovo na slabiky, rozoznávať 
prvú a poslednú hlásku v slove, 
menovať slová, ktoré sa začínajú 

na rovnakú hlásku. Dokáže roz-
líšiť rovnaké a rozdielne slabiky. 

Kresba už vernejšie odrá-
ža skutočnosť. Dieťa je schopné 
obkresliť jednoduchú predlohu. 
Vie nakresliť postavu so všetkými 
základnými znakmi. Vie kresliť 
tak, že línie sú pevné a neroztra-
sené, vie vystrihnúť jednoduchý 
tvar. Držanie ceruzky je správ-
ne. Pri kreslení preferuje jednu 
ruku. Dieťa sa začína opierať 
o  analytické myslenie. Lepšie 
postihuje podobnosti a rozdiely. 
Začína chápať vzťahy a súvislos-
ti, príčinu a dôsledok. Vie svoje 
meno a priezvisko, adresu. Ovlá-
da detské riekanky a piesne. Vie, 
kedy je dnes, včera, zajtra, pozná 
ročné obdobia. Dosahuje určitú 
úroveň matematických predstáv 
(rozoznávanie množstva, veľ-
kosti, poradia, sčítavanie pred-
metov do päť).Vie sa orientovať 
v priestore, vie kde je „vpredu“, 

„vzadu“, „hore“, „dole“. Pozná 
rozdielnosť slov napr.: vysoký -
nízky, veľa - málo, všetko - nič. 
Jeho reč je čistá, dokáže vyslo-
viť všetky hlásky. Vie vo vetách 
a v  jednoduchých súvetiach bez 
agramatizmov vypovedať svoje 
zážitky. Vyjadruje sa v rozvinu-
tých 5-6 slovných vetách. Dieťa 
vie odlíšiť hru od povinnosti. Za-
danú úlohu sa snaží splniť a do-
končiť, nezačína neustále niečo 
nové, neodbieha, činnosť chce 
dokončiť aj napriek prekážkam. 
Vie sa samostatne obliecť, najesť, 
umyť a obslúžiť na WC. Dieťa sa 
dokáže sústrediť na činnosť 15-20 
minút, nedá sa vyrušiť. Vie kon-
trolovať svoje impulzy a  rýchle 
nápady, rozmyslí si, čo povie, čo 
urobí. Dieťa by malo vedieť pri-
jímať prípadné neúspechy, malo 
by byť dostatočne odolné voči 
frustrácii. Dieťa sa musí dokázať 
odlúčiť od  matky, podriadiť sa 

autorite učiteľky. Telesný a zdra-
votný stav dieťaťa posudzuje le-
kár - pediater.

Dieťa nepripravené na školu 
Dieťa nedokáže pracovať 

dostatočne dlho a  intenzívne. 
Veľmi skoro sa unaví a nevie sa 
sústrediť. Má problém adaptovať 
sa na školské prostredie a režim. 
U  dieťaťa sa nerozvinuli pred-
poklady k  výučbe čítania písa-
nia a počítania – trívia. Nezrelé 
a nepripravené deti majú onesko-
rený vývin sluchovej a zrakovej 
percepcie. Tieto deti nedokážu 
dostatočne diferencovať zrakové 
a sluchovo - rečové podnety. Die-
ťa nie je schopné rozmýšľať kon-
krétnym logickým spôsobom. 
Je stále na  úrovni prelogického 
myslenia. Nedokáže hodnotiť 
skutočnosť inak ako podľa vecí, 
ktoré sú jasné priamo a nápadne. 
Ak dieťa nezvládlo reč a  jazyk, 

nemá rozvinuté verbálne schop-
nosti, nie je schopné porozumieť 
učiteľovi, adekvátne formulovať 
odpovede a vyjadriť sa. Nezrelé 
dieťa sa nechce učiť, učenie ho 
neláka. Sú to deti emočne nezre-
lé, deti s nižšou frustračnou tole-
ranciou, nadmernou závislosťou 
na matke. Dieťa nechápe povin-
nosti spojené s rolou školáka. Má 
problém pochopiť rolu učiteľa, 
jeho autoritu, pozíciu spolužia-
kov. Tento druh problému býva 
spojený s  oneskorenou sociali-
záciou. Tieto deti nie sú samo-
statné. Deti narodené v  letných 
mesiacoch (máj - august) patria 
do rizikovej skupiny detí. U tejto 
skupiny detí je vhodné vykonať 
podrobnú psychologickú diag-
nostiku školskej zrelosti. 

Miriam Laušová, 
 špeciálna pedagogička CPPPaP 
 Bánovce nad Bebravou

Krajská olympiáda ľudských práv
Gymnazista Adam Briešťanský strieborný

V tomto školskom roku sa štu-
denti Gymnázia Janka Jesenského 
opätovne zapojili do 23. ročníka 
Olympiády ľudských práv. Kraj-
ské kolo olympiády sa uskutočni-
lo 11. februára 2021 a vzhľadom 
na aktuálnu nepriaznivú situáciu, 
spôsobenú pandémiou, prebieha-
lo dištančnou formou. Našu školu 
v tejto súťaži reprezentovali Adam 
Briešťanský z 3.B a Katarína Lau-
šová zo septimy.

V prvej časti súťaže študenti 
riešili vedomostný test, v ktorom 
si preverili svoje znalosti z  ob-
lasti ľudských práv, no tiež z ak-
tuálneho spoločenského diania 
a politickej situácie na Slovensku 
aj vo svete. Najúspešnejší z nich 
následne postúpili do ústnej čas-
ti, kde im bola náhodne pridele-
ná aktuálna ľudskoprávna téma. 
Na túto tému sa museli vyjadriť 
vo videu, ktoré v domácich pod-

mienkach natáčali. V silnej kon-
kurencii 15 študentov Adam s Ka-
tarínou obstáli výborne. Adam 
Briešťanský skončil na vynika-
júcom druhom mieste, pričom 
ho od absolútneho víťazstva delil 
jediný bod. Iba pripomíname, že 
Adam sa Olympiády ľudských 
práv zúčastnil už viackrát a v mi-
nulom školskom roku si dokonca 
z krajského kola priniesol víťaz-
stvo. Tento rok si opäť vybojo-

val postup do celoštátneho kola 
olympiády, ktoré sa bude konať 
v apríli tohto roku.

Katarína vo vedomostnom 
teste dosiahla takisto výborný 
výsledok, ktorý by jej rovnako za-
bezpečil postup do celoštátneho 
kola. V dôsledku nepredvídaných 
technických problémov, spoje-
ných s natáčaním a odosielaním 
videa, však napokon Katarína 
v silnej konkurencii získala veľ-

mi pekné desiate miesto. Napriek 
tomu však ide o výborný úspech 
aj s ohľadom na fakt, že sa kraj-
ského kola zúčastnila prvýkrát 
v takýchto neľahkých podmien-
kach. Za  vynikajúcu reprezen-
táciu školy Adamovi a Kataríne 
ďakujeme. Adamovi držíme pal-
ce na celoštátnom kole a Katarí-
ne prajeme čo najviac úspechov 
v  ďalšom ročníku tejto súťaže. 

Magdaléna Dobiašová

Víťazi okresnej biologickej olympiády 
Centrum voľného času 

v  Bánovciach nad Bebra-
vou zorganizovalo v  pon-
delok 8. februára okresné 
kolo Biologickej olympiády 
kategórie C. Podobne ako 
predchádzajúce okresné 
kolá v aktuálnom školskom 

roku, aj táto olympiáda sa 
uskutočnila dištančnou for-
mou. Súťaž bola určená pre 
7. - 9. ročník ZŠ a príslušné 
ročníky osemročných gym-
názií. Súťažilo sa v  dvoch 
samostatných častiach: pro-
jektovej a  prakticko-teo-

retickej. Žiak si mohol vy-
brať, v  ktorej bude súťažiť, 
mohol súťažiť aj v  oboch 
častiach. Okresného kola sa 
zúčastnilo šesť základných 
škôl z  okresu a  osemročné 
gymnázium, v  oboch čas-
tiach spolu 11 súťažiacich. 

Najvyšší počet dosiahnutých 
bodov mohol byť 90. Najviac 
dosiahla Sára Prekopová
z Gymnázia J. Jesenského, 
69 bodov v  prakticko-teo-
retickej časti. Za ňou druhý 
skončil Adam Struhačka 
zo ZŠ Duklianska so 68,8 

bodmi a  tretí bol Andrej 
Struhačka zo ZŠ Duklianska 
tiež so 68,8 bodmi (o poradí 
na druhom a treťom mieste 
rozhodol rýchlejší čas rieše-
nia). Do projektovej časti sa 
zapojila len jedna žiačka, Sa-
bína Heldesová zo ZŠ Šišov, 

ktorá dosiahla 47 bodov, čím 
automaticky obsadila prvé 
miesto. Víťazom srdečne 
blahoželáme, držíme im pal-
ce v krajskom kole a zároveň 
ďakujeme vyučujúcim, ktorí 
pripravili žiakov do  okres-
ného kola.  Milan Kráľ
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Opustili nás

 Spoločenská kronika Marec v mestskej knižnici
V súčasnosti si knihy zís-

kavajú čoraz väčšiu pozornosť. 
Preto v  tejto neľahkej dobe, 
ktorú prežívame, Mestská 
knižnica Ľ. Štúra v  Bánov-
ciach nad Bebravou pripravuje 
v rámci Mesiaca knihy online 
podujatia pre deti a dospelých.

Od  1. marca sa začína 
celoslovenská kampaň Týž-
deň slovenských knižníc. Jej 
cieľom je zviditeľňovať činnosť 
knižníc po  celom Slovensku 
a  propagovať knižnice ako
kultúrne a  vzdelávacie inšti-
túcie, ktoré organizujú rôzne 
aktivity a podujatia. V tomto 
týždni sme pripravili pre deti 
do šesť rokov výtvarnú súťaž 
Mesto knižných hrdinov.
Úlohou detí bude nakresliť 
svojho obľúbeného knižného 
hrdinu. Po  skončení súťaže 
zo všetkých dielok vytvoríme 

v knižnici výstavu a pochváli-
me sa nimi na internetových 
stránkach. Deti môžu svoje 
kresby poslať poštou na Mest-
ská knižnica Ľ. Štúra, 5. apríla 
795/18, Bánovce nad Bebra-
vou alebo e-mailom na kniz-
nica@kulturabn.sk. Prípadne 
po  telefonickom dohovore 
(038/7602767) nám ich môžu 
priniesť osobne do  knižnice 
v  rámci zdravotnej vychádz-
ky. Po vyhodnotení odbornou 
porotou budú ocenení prví 
traja malí umelci.

Deti od 6 do 13 rokov sa 
môžu zapojiť do aktivity Vir-
tuálna knižnica, ktorej cie-
ľom je naučiť sa vyhľadávanie 
knižných titulov cez online 
katalóg mestskej knižnice. 
Úlohou bude splniť súťažné 
zadania, pri ktorých budú 
deti musieť použiť knižničný 

online katalóg. Ani tu nevyj-
dú naprázdno a budú ocenení 
peknými cenami.

V  marci sa môžete te-
šiť aj na pokračovanie cyklu 
debát s  názvom Živá kniž-
nica. Sedemnásteho marca 
privítame v kresle pre hosťa 
bánovskú rodáčku Zuzku 
Slaninkovú, úspešnú autor-
ku kníh a blogerku. Online 
prenos podujatia sa bude vy-
sielať z činorodého priestoru 
Ži:va prostredníctvom you-
tube kanálu BTV a na strán-
ke knižnice na sociálnej sieti 
Facebook. Novinkou bude aj 
hudobný hosť.

Nakoľko mestská kniž-
nica nemá svoje vlastné logo, 
knihovníčky sa rozhodli vy-
hlásiť počas celého mesiaca 
súťaž Nové logo pre knižni-
cu. Do tejto súťaže sa môžu 
zapojiť všetci, ktorí radi kres-

lia a vytvárajú grafiky. Pod-
robnosti súťaže budú zverej-
nené nielen na internete, ale 
aj v bánovských médiách.

Keďže v knižnici Knihy 
nevyhadzujeme, ale recyk-
lujeme, počas celého mesiaca 
bude prebiehať na facebooku 
mestskej knižnice online 
dražba vybraných kníh. Bu-
dete si môcť vybrať z množ-
stva zaujímavých titulov 
a podporiť tak našu knižni-
cu. Za výťažok z dražby za-
kúpime spoločenské hry pre 
deti a  ich rodičov, ktorými 
si budú môcť spestriť chvíle 
strávené v knižnici.

Sledujte nás na  webe, 
facebookovej stránke Mest-
skej knižnice Ľ.  Štúra 
a  mesta Bánovce, kde budú 
všetky podrobnosti k jednot-
livým marcovým aktivitám 
zverejnené.  (MsK)

Celkom 200 tisíc eur  je zo žup-
ného rozpočtu vyčlenených na inšpi-
ratívne komunitné projekty obyva-
teľov kraja. Vaše originálne nápady 
čakáme do konca marca. Skvalitniť 
život obyvateľov v regiónoch môžete 
návrhmi v oblasti voľnočasových ak-

tivít, športu, kultúry, životného pro-
stredia či oblasti sociálnej pomoci 
a dopravy. Na projekt je možné žia-
dať maximálne 2  200 eur, podávať 
ich môžu fyzické i právnické osoby, 
združenia, mestá, obce či organizácie. 
K žiadosti je potrebné priložiť súhlas 

k  podpore projektu minimálne 30-
tich ďalších dospelých občanov. Viac 
informácií k  tejto dotačnej schéme 
nájdete vo videu, infografike a v sek-
cii Financie, v rubrike Participatívny 
- komunitný rozpočet na www.tsk.sk.

Tlačová správa TSK

Opäť sme doplnili obľúbené knižné búdky novými 
titulmi pri ZUŠ DK (na foto) a pr nemocnici. Veríme, že 
sa onedlho po uvoľnení opatrení stretneme v knižnici.

Valentínska kvapka
Valentínska kvapka 

krvi je celonárodná kampaň 
Slovenského Červeného kríža 
a trvá od 15. februára do 19. 
marca 2021. „Je to v  našich 
rukách“, znie heslo tohto roč-
níka. Mimoriadna situácia 
spôsobená pandémiou CO-
VID-19 neumožňuje tento 
rok organizovať mobilné 
odbery v mestách a zároveň 
neistota a  obavy mnohých 
darcov od  darovania krvi 
odradili. Krv je však stále 
možné darovať na pracovis-
kách Národnej transfúznej 
služby SR a na  hematolo-
gicko-transfúziologických 
oddeleniach v nemocniciach 
na  Slovensku pri dodržaní 
niekoľkých opatrení:
 Na  odber krvi na  praco-
viskách Národnej trans-
fúznej služby SR je potrebné 
telefonicky sa objednať
na  presný dátum a  hodinu 
– predchádza sa tým zhro-

mažďovaniu väčšieho počtu 
ľudí na jednom mieste.
 Darca musí mať ochranné 
rúško alebo jeho náhradu, 
pri vstupe na  odberové 
miesto si vydezin� kuje ruky 
a bude mu odmeraná teplota.
 Pred bežným postupom 
darovania krvi každý darca 
najprv vyplní tzv. checklist
– vstupný skríning darcu 
krvi k  obmedzeniu rizika 
infekcie COVID-19. 
 Darca, ktorý prekonal 
infekciu spôsobenú korona-
vírusom COVID-19, môže 
znovu darovať krv 14  dní 
po  v yliečení a  nega-
tívnom výsledku testovania 
na koronavírus.
 Darca, ktorý podstúpil 
očkovanie proti ochoreniu 
COVID-19, môže znovu 
darovať krv najskôr 14 dní 
po očkovaní.

Viac informácií na strán-
ke www.redcross.sk
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Vízia projektu Minibikepark Dubnička

V  spolupráci s  mestom 
Bánovce sa ŠHOKu podarilo 
od roku 2011 zrealizovať množ-
stvo projektov a podujatí, ako 
napríklad výstavba dopravného 
ihriska, skateparku, plážového 
ihriska, výsadba zelene. Za-
tiaľ, čo sa im podarilo vytvoriť 
priestor pre väčšinu komunít, 
cyklisti - bikeri na svoju príle-
žitosť ešte len čakajú. To je aj 
dôvod, prečo sa členovia tohto 
združenia rozhodli spoločne 
bojovať za zónu určenú pre ich 
obľúbenú voľnočasovú aktivitu 
spojenú so zeleňou a to projek-
tom Minibikepark Dubnička. 
„Primárnym zámerom projektu 
je už z  existujúceho nevyuží-
vaného priestoru a kopy hliny 
vo verejnom športovom areáli 
na Dubničke vytvoriť modernú 
dráhu pre začínajúcich aj pokro-
čilých bikerov na BMX a MTB. 
Títo doteraz nemajú kde reali-
zovať svoje aktivity a dlhodobo 
pôsobia vo vedľajšom skate-

parku, dopravnom ihrisku či 
okolitej atletickej dráhe. Týmto 
dochádza k preplneniu priestoru 
nielen skatermi, kolobežkármi, 
korčuliarmi či bežcami, ale aj 
množstvom cyklistov. Dochá-
dza tak k pravidelným kolíziám 
a nebezpečným situáciám medzi 
športovcami,“ informoval On-
drej Kubala, koordinátor pro-
jektu a od roku 2015 do 2020 
poverený spravovaním areálu. 
Vytvorením osobitnej zóny pre 
cyklistov sa odľahčí premávka 
a zabezpečí sa bezpečnosť pri 
prevádzke celého areálu. Bike 
dráhu by mala realizovať pro-
fesionálna firma z hliny, ktorá 
je v areáli nachystaná a mlatu 
- drveného vápenca. „Oporný 
vrecovaný múr sme plánovali re-
alizovať popri výstavbe spoločne 
s dobrovoľníkmi z OZ ŠHOK či 
ZŠ Komenského, ktorá prisľúbila 
spoluúčasť na projekte. Do pro-
jektu sa chceli zapojiť aj samotní 
mladí jazdci na bicykloch, ktorí 

boli z možnosti vytvoriť si špor-
tovisko na bicyklovanie nadše-
ní,“ zdôraznil Ondrej Kubala.

Sekundárnym, ale rovnako 
podstatným cieľom je vhodné 
vyformovanie existujúceho hli-

neného materiálu, jeho zhod-
notenie a premena na verejnú 
zeleň. Využitím ekologického 

systému VOM - Vegetačný 
Oporný Múr sa vytvorí po ob-
vode cyklistickej dráhy 150 m 
dlhá vyvýšená stena s trvalkami 
a drevinami. Týmto sa vhodne 
oddelí bike zóna od existujúcej 
atletickej dráhy, multifunkč-
ného ihriska a skateparku. Zá-
roveň by tak v  areáli vznikla 
celoročná zeleň. Občianske 
združenie ŠHOK sa so svojím 
projektom Minibikepark Dub-
nička v januári tohto roka zapo-
jilo do grantovej výzvy Zelené 
oázy, bohužiaľ, projekt nebol 
odbornou porotou vybratý, 
takže nebude zrealizovaný z fi-
nancií nadácie Ekopolis. “Máme 
však prísľub pani primátorky, že 
dráha pre malých aj veľkých bi-
kerov vznikne sponzorsky. Dú-
fame, že aktuálna situácia sa 
pohne k lepšiemu a pumptrack 
uzrie svetlo sveta,“ informoval 
Ondrej Kubala. Ďalšie informá-
cie nájdete na FB a instagrame 
(@ hok_oz). Lenka Karasová

Š portovo herný a outdoorový klub (ŠHOK) je občianske združenie pôsobiace v našom meste od roku 2011. Klub zastrešuje všetky netradičné 
športy, ako sú workout, parkour, skate, beh, plážový volejbal či cyklistika. Zároveň sa dlhodobo snaží v spolupráci s mestom pre tieto aktivity 

vytvárať vhodné bezpečné prostredie v rámci jedného zeleného športového areálu na sídlisku Dubnička. V súčasnosti ŠHOK hľadá podporu pre 
nový projekt Minibikepark Dubnička. O stanoviská sme požiadali vedenia mesta a riaditeľa ZŠ Gorazdova. 

Vyjadrenie riaditeľa ZŠ Gorazdova
Na úvod uvediem, že o stanovisko ma 

požiadala redakcia novín a nevyjadrujem sa 
z vlastnej iniciatívy. Nie je žiadnym tajom-
stvom, že patrím ku kritikom realizovaných 
aktivít v  športovom areáli ZŠ Gorazdova 
a tiež aj samotného spravovania predmetnej 
plochy. Športový areál bol vyňatý zo správy 
našej základnej školy za čias bývalého vede-
nia mesta Bánovce nad Bebravou. Podobný 
osud takmer postihol aj školskú záhradu. 
Od  tej doby tu začalo živelné budovanie 
všetkého možného, bez koncepcie a najmä 
bez finančného krytia. Najzradnejšími, pri 
týchto vizionárskych projektoch boli najmä 
dodatočné náklady, ktoré v prevažnej miere 
znášalo naše mesto. Napríklad pri grantovej 
dotácii 5 000 eur sa navrhol projekt v hod-
note 30 000 eur a dodatočne sa tento rozdiel 
dofinancovával, alebo dielo zostalo rozrobe-
né a nedokončené. 

Veľkým problémom sú aj zlé technic-
ké riešenia jednotlivých stavieb. Takto sa 
z krásnej rovnej plochy urobila veľká jama 
a  vykopaná hlušina sa navozila kade tade 
po areáli. Dnes sa čudujeme, že v jame sto-

jí voda a z navážok sa pri zrážkach zosúva 
blato. V  samotnom dopravnom ihrisku je 
umiestnených veľa prvkov, ktoré sú veľmi 
nebezpečné. Dodnes tu neprebehla jediná 
hodina dopravnej výchovy, na ktorú čakajú 
nielen žiaci našej školy,  škôlkari, ale i široká 
verejnosť. Areál pôsobí príliš dlho ako stave-
nisko, z pôdy trčia kusy betónu, sú tu voľne 
pohodené panely, množstvo navážok, jám... 
Okrem toho sa tu pred pandémiou trvalejšie 
usadila skupina tínedžerov za účelom konzu-
mácie ľahkých drog a alkoholu.

Celkovo je areál navrhnutý tak, že je 
veľmi pracná jeho údržba. Kvetinové záho-
ny, kusy trávnikov, okrasné múriky, ovocné 
kry a stromy sú viazané na sústavnú starost-
livosť, hnojenie, polievanie. Podľa môjho 
názoru by mali byť verejné priestranstvá na-
vrhované tak, aby boli funkčné, jednoduché, 
s vysokou hodnotou za peniaze a nízkymi 
nákladmi na spravovanie. Z priestorového, 
užívateľského a  bezpečnostného hľadiska 
je nemysliteľné, aby takýto areál uspokojil 
záujmy všetkých jednotlivcov. Preto sme aj 
nedávno bojovali proti zriadeniu verejných 

toaliet, či altánku s barom pod oknami školy 
a priľahlých bytov.

Areálu by v  súčasnosti najviac pro-
spelo, keby prešiel späť buď pod správu ZŠ 
Gorazdova, alebo by ho spravovalo samotné 
mesto cez drobné subdodávky. Treba koneč-
ne spustiť dopravné ihrisko, upratať, stanoviť 
otváracie hodiny a predložiť reálnu nízkoná-
kladovú koncepciu, kde sa budú uspokojovať 
potreby širokej verejnosti. Nešťastím pre štát-
nu pokladnicu i rozpočty samospráv sú prá-
ve rôzne horlivé občianske združenia a mi-
movládne organizácie, ktoré sa pod rúškom 
dobrovoľníctva prisávajú na verejné financie. 

Vzhľadom na vyššie uvedené sa v rámci 
ZŠ Gorazdova nebudeme akokoľvek anga-
žovať v plánovaných projektoch. Môžem sa 
však pokojne mýliť. Možno má mesto pre-
bytkový rozpočet, doriešenú otázku bývania 
vyčlenených komunít, ekonomicky stabili-
zované školstvo, funkčnú nemocnicu, ošet-
rené problémové križovatky, opravené cesty 
a chodníky. Ak áno, s výstavbou pumptrack 
dráhy treba začať bezodkladne. 

Andrej Kúdela, riaditeľ ZŠ Gorazdova 

Stanovisko 
primátorky

Mesto Bánovce nad Bebravou realizovalo v špor-
tovom areáli na sídlisku Dubnička niekoľko projektov. 
Na jeseň 2020 bolo pre malých cyklistov, kolobežká-
rov i chodcov dokončené dopravné ihrisko, na kto-
rom si môžu precvičovať pravidlá cestnej premáv-
ky. Mesto má záujem postupne rekonštruovať celý 
areál. V tomto roku sa plánujeme zapojiť do výzvy 
vypísanej Fondom na podporu športu, ide o penia-
ze z verejných zdrojov, projektom výstavba bežec-
kej trate v športovom areáli, kde by rekonštrukciou 
atletického oválu vznikla bežecká dráha s umelou 
povrchovou úpravou s vodorovným značením pre 
dva pruhy. Takisto sa v krátkej dobe budeme zaobe-
rať projektom Minibikepark Dubnička. V súčasnosti 
pripravujeme spracovanie projektovej dokumentácie. 
Na výstavbu diela hľadáme prioritne peniaze mimo 
rozpočtu nášho mesta. Záleží mi na tom, aby sa mi-
nimálne projekt bikeparku v roku 2021 zrealizoval. 
O postupe budovania budem verejnosť priebežne 
informovať.   Rudolfa Novotná, primátorka

Pozitíva cestovania autobusovou dopravouFejTÓN
Každé ráno chodím do  práce 

hromadnou dopravou. Každý deň sa 
obávam, či sa tu nestretnem so svo-
jím „osudom“ kovidom. Autobusy sú 
síce poloprázdne, ale nikdy neviete. 
Pána šoféra oddeľujú igelitové čer-
venobiele pásky, väčšinou potrhané, 
aby si nikto za a vedľa neho nesa-
dol. Jeho zdravie je ohrozené po celý 
deň. Je na  tom horšie ako ja. Nuž 
čo, zamestnávateľ rozhodol, že moja 
prítomnosť v práci je nevyhnutná, 
aj keď len „ťukám“ do  počítača... 

Každé ráno si sadám do najopuste-
nejšieho kútika autobusu a na drahý 
jednorazový certifikovaný respirá-
tor si pre istotu ešte naťahujem šál. 
Ten nie je v týchto mrazivých dňoch 
nápadný. Ničoho sa nedotýkam, pri 
ostrých zákrutách stabilizujem polo-
hu rozkročenými nohami a lakťami. 
Žiadne zábradlie ani držadlá! Kto 
bude každý deň vyvárať rukavice! 
V autobuse býva často aj veselo. Až 
príliš. Babky a dedkovia, ktorí si idú 
nakúpiť do  mestských supermar-

ketov, lebo vraj „v  tej našej dedine 
nič nemajú, aj to nič je tam drahšie 
a nie sú tam také akcie, nevadí, že 
ešte nie je deväť, veď oni môžu na-
kupovať celý deň...“ Iskričky v očiach 
sú dôkazom radosti zo stretnutia, 
rúška zvesené na bradu, aby sa vraj 
lepšie počuli. Hlava pri hlave a už sa 
jedna druhej alebo tretiemu zdôve-
rujú o novinkách v dedine. Veď sa 
vidia málo, aj to len v autobuse. Vraj 
onen Jano aký mladý a  zomrel..., 
alebo Anča je vraj na tom veľmi zle... 

aj u susedov vystrája ten koronaví-
rus... A tak dokola. Deduško vedľa 
nich natŕča uši a zapája sa do de-
baty tiež s  rúškom na  brade. Ako 
inak, veď motor autobusu prehlušu-
je ich reči...Vystupujem z autobusu 
do mrazivého rána, pridusená dvo-
jitým náhubkom i strachom o svoj 
život, odhadzujem šál, aby som sa 
cez certifikovaný respirátor mohla 
nadýchať čerstvého mestského vzdu-
chu a hurá do práce na osemhodi-
novú šichtu so svojím neodmysliteľ-

ným kamarátom „na hube“. Cesta 
autobusom má však aj iné „pozití-
va“. (Aj keď stále čakám, že na skle 
nájdem nalepený plagát s  upozor-
nením: Prosím nerozprávajte sa! 
alebo Zákaz rozhovorov!) Dozviete 
sa aj to, čo nechcete. Najnovšie, ako 
Jožo z vedľajšej ulice zomrel. „A taký 
mladý. Veď mal len niečo vyše šesť-
desiat. Na  kovid...“ vraví smutne 
babka... „Preto ho tak dlho nebolo 
vídať v autobuse...“ 

 Mária Bielická
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SOM občan, mám názor... Depresie u detí a mládeže
Hrdinov týchto dní je 

určite viac, ako len tých 
z  kritickej infraštruktúry. 
Napríklad ja osobne za naj-
väčších hrdinov považujem 
deti, ktoré musia byť doma 
a nechodia do škôl, či škôlok. 
Viem, viac uznania by si 
mali zaslúžiť v prvom rade 
rodičia, že zvládajú praco-
vať, popritom sa musia oveľa 
viac učiť so svojimi deťmi, 
udržať domácnosť v použi-
teľnom stave a k  tomu ešte 
musia zabezpečiť aj nejakú 
obživu, aspoň päťkrát den-
ne. Malo by sa o tomto feno-
méne viac hovoriť, pretože je 
to skutočne obrovská záťaž 
pre všetkých zúčastnených. 

A nie len hovoriť, ale ak vlá-
da z dôvodu nebezpečenstva 
šírenia koronavírusu neo-
tvorí všetky školy, mala by 
zabezpečiť, aby na  druhej 
strane v dôsledku protipan-
demických opatrení, nevzni-
kali iné pandémie, napríklad 
v  dôsledku psychických 
ochorení či obezity. Kto te-
raz pomôže deťom, ktoré sú 
obeťami domáceho, či iného 
násilia, ak nemajú dostatok 
odvahy, podeliť sa so svoj-
im trápením s  operátorom 
tiesňovej linky? V škole by 
mohli zájsť za  výchovným 
poradcom, či školským psy-
chológom, alebo sa aspoň 
zdôveriť kamarátom. Mnohí 

učitelia a  odborníci varu-
jú pred nárastom depresie 
u detí. „V dôsledku zákazu 
vychádzania a  zatvorených 
škôl sa o  33 percent zvýšil 
počet detí do 18 rokov, u kto-
rých sa prejavujú depresívne 
syndrómy...“ citujem z  in-
formácií TASR, 5. februára 
2021. Kiežby sa mohli žiaci 
základných, či stredných 
škôl, aspoň raz týždenne 
(samozrejme ideálne by 
bolo aj viackrát) stretnúť 
s triednymi učiteľkami, uči-
teľmi a spolužiakmi, spolu-
žiačkami, samozrejme nie 
v škole, ale vonku, prejsť sa 
spoločne niekde v exteriéri 
a nie celá trieda, ale dajme 

tomu, polovica, či treti-
na. Po  malých skupinkách 
na čerstvom vzduchu a s pe-
dagogickým dozorom, by sa 
deťom táto situácia znášala 
určite oveľa ľahšie. A  bol 
by to konečne aspoň neja-
ký svetlý bod v  tomto pre 
nich depresívnom období, 
bez socializácie. 

Niekedy mám až od-
porne vtieravé myšlienky, 
či to deti nemajú horšie ako 
lekári v prvej línií. Lekár si 
predsa vybral svoje povola-
nie, ktorého poslaním je po-
máhať a zachraňovať ľuďom 
život. Lenže deti a mládež, 
ktoré zrazu nemajú povole-
nú socializáciu a prezenčnú 

výučbu, si túto situáciu ne-
vybrali. Fandím deckám, 
ktorým rodičia dovolia ísť 
sa von vyvetrať s  kamará-
tom, kamarátkou, alebo sa 
chodí pravidelne spolu vy-
vetrať celá rodina na riadnu 
prechádzku. Pretože sú aj 
deti, ktorých rodičia nepúš-
ťajú vďaka pandémii von 
vôbec. Veľmi držím palce 
našim deťom a mládeži, aby 
toto obdobie prekonali bez 
vážnejších následkov, aby 
ho zobrali ako výzvu „Ja to 
len tak nevzdám!“. Prajem 
im veľa pevnej vôle, aby si 
našli nejaké koníčky, rozví-
jali v niečom svoj potenciál 
a nepreflákali ho závislosťou 

na internete, mobile, počíta-
čových hrách, či chľastaním 
alkoholu, či inými neper-
spektívnymi experimentmi. 
Prajem našej vláde a odbor-
níkom z  oblasti psycholó-
gie, sociológie, pedagogiky 
a iné, aby našli nejaké prak-
tické riešenia, alternatívy 
k  absentujúcej prezenčnej 
výučbe, nakoľko tá online 
výučba naše deti a  mládež 
značne dištancuje od reality 
a šťastného detstva, či obdo-
bia adolescencie. A rodičom 
držím palce, aby vydržali 
všetky možné tlaky tejto 
doby, a boli tými najlepšími 
rodičmi pre svoje ratolesti. 

 Lenka Karasová

Rodina Mišíková
Sme vďační, že v  tejto 

ťažkej dobe máme nástroj, 
ako môže byť náš prvák 
na  základnej škole aspoň 
v  nejakom kontakte s  pani 
učiteľkou, vidí spolužiakov, 
dokonca majú priestor po-
rozprávať sa, čo zažili. Je to, 
ale veľmi náročné zosúladiť. 
Dvoch pracujúcich rodi-
čov na home office, prváka 
na  dištančnom vzdelávaní 
a  škôlkara. Samotné onli-
ne hodiny nie sú problém, 
trochu komplikovanejšie sú 
potom zadania, ktoré treba 
zvládnuť s rodičom, domáce 
úlohy, posielanie riešení pani 
učiteľke. A treba mať systém, 
aby sme náhodou nepre-
hliadli nejaký oznam zo ško-
ly. Je to komplikovanejšie, 
ale stále sa to dá zvládnuť. 
Každý si nesieme svoj podiel 
komplikácií bežného života 
v tejto neľahkej dobe.

Rodina Jedináková
Najväčším problémom 

dištančného vzdelávania 
je, že niektoré činnosti vý-
učby sa nedajú vykonávať 
v  takej miere a  kvalite ako 
pri prezenčnej forme vy-
učovania. Rodina by mala 
dieťaťu – žiakovi umožniť 
a vytvoriť dostatočné tech-
nické, priestorové, organi-
začné podmienky na online 
vyučovanie. Upraviť svoj re-
žim, prispôsobiť ho dieťaťu, 
pretože všetci ostatní členo-
via domácnosti sa stávajú 
súčasťou online vyučovania 
v momente, ak sa nachádza-
jú v jednom priestore.

Rodina Bachová
Podľa mňa strata sociál-

neho kontaktu, ten sa nedá 
nahradiť ničím, ani online 
hodinami, zvlášť, keď väčši-
na žiakov uprednostní po-
čas týchto hodín vypnutý 
mikrofón a kameru. Svojho 
školáka (piataka) musím po-
chváliť, našiel si sám systém, 
ráno si pozrie, čo ho čaká 
a samého ma teší, ako zod-
povedne k tejto forme vzde-
lávania pristupuje. V rodine 
sa občas prejaví „ponorka“, 
ale inak sa to dá zvládnuť.

Rodina Michalčíková
Sociálny dištanc, spolo-

čenská izolácia, slabý kontakt 
so spolužiakmi a  učiteľkou, 
strata návyku ustáleného re-
žimu školy a  pravidelnosti 
aktivít, znižovanie až strata 
motivácie, aktivity na moti-
váciu, názornosť a hry takmer 
nulové. Výučba výchov žiad-
na, takže rozvoj estetického 
vnímania v rámci vyučovania 
zamrzol na nule. Máme doma 
prváčku a  je poriadne ťažké 
pre ňu udržať pozornosť pri 
počítači, kde trávi minimálne 
dve hodiny, to je 120 minút 
denne, dvakrát do  týždňa 
plus ďalších 45 minút a vyža-
duje sa tiché sedenie, počú-
vanie, hovorenie na vyzvanie. 
Deti potrebujú kontakt, ná-
zornosť, akciu, zábavu... Aby 
si vybudovali schopnosť a ná-
vyky učenia, ale zároveň aj 
veľkú dávku motivácie, ktorú 
v dištančnom vzdelávaní ne-
dostávajú, klobúk dole pred 
učiteľmi, ktorí si s tým doká-
zali poradiť. 

Rodina Faltusová 
Nie všetci rodičia majú 

dar reči. Ja učivo svojmu 
dieťaťu napríklad neviem 
podať spôsobom, aby ho 
vždy zaujalo. Deťom chýba 
najmä socializácia. Dlhší 
čas pred monitorom počí-
tača tiež nepôsobí na dieťa 

blahodarne. Režimu školá-
ka sa musí prispôsobiť celá 
domácnosť, čo je najväčší 
problém pre mladšieho 
súrodenca, škôlkara, ktorý 
je tiež doma a nedokáže sa 
sám zamestnať. Ale inak 
to stále celkom zvládame. 
Keďže momentálne ne-
pracujem, nie je to až taká 
záťaž, ako u  zamestna-
ných rodičov. 

Rodina Kubričanová
Problémov pri dištanč-

nom vzdelávaní je celá rada. 
Samotné vzdelávanie ide 
pomaly, učiteľ nemá kontro-
lu nad žiakom, či robí, to čo 
má. Často zradí aj technika, 
ak nie je možné pripojenie 
sa, či už zo strany žiaka ale-
bo učiteľa, prípadne kvalita 

pripojenia je slabá a  žiak 
nerozumie, čo učiteľ hovo-
rí. Máme dve dcéry, z toho 
jedna je školopovinná, tre-
tiačka na  základnej škole. 
Musí sa zatvoriť do izby, aby 
mala pokoj. Jeden z rodičov 
musí byť doma. Okrem iné-
ho počas vyučovania treba 

zabaviť mladšiu dcérku. 
Keďže sa deti doma musia 
aj stravovať, treba aj navariť 
a v mojom prípade musím 
stíhať aj prácu z domu. Ke-
ďže deti trávia väčšinu času 
doma, je veľký problém ich 
nejako zabaviť, nič ich ne-
baví a veľmi im chýba soci-
álny kontakt a stretávanie sa 
s inými deťmi, ako aj auto-
ritami ako sú učitelia alebo 
vychovávatelia.

Rodina Klobučníková
Deťom chýba kolektív, 

kamaráti, po  toľkom čase 
domáceho vzdelávania sa 
cítia osamelé. Chýba auto-
rita učiteľky, rovnako ako 
aj prostredie triedy. Je pre 
nás náročné neustále moti-
vovať a vyvíjať tlak na deti, 

aby splnili jednotlivé úlohy. 
Často odbiehajú k hračkám 
a  iným rozptýleniam, a  je 
ťažké udržať ich pozornosť 
a chuť k učeniu. Máme tri 
deti vo veku desať, sedem 
a  štyroch rokov. Každé 
z nich má špecifické potre-
by vzhľadom k veku. Dvaja 
najstarší školáci - piatačka 
a druhák - na základnej ško-
le, majú doobeda online ho-
diny, rovnako ako ja - mat-
ka, keďže pracujem z domu 
ako pedagogická asistent-
ka, a  najmladšia škôlkár-
ka sa musí vtedy zabaviť 
sama. Pre každého z nás je 
to náročné v niečom inom. 
Starostlivosť o  domácnosť 
sa presúva do skorých ran-
ných či neskorých večer-
ných hodín, čo je únavné. 
Posúvajú sa priority, odbú-
ravajú sa nepodstatné veci 
a činnosti. Cez týždeň všetci 
„makáme na plno“, aby sme 
si cez víkend mohli odpo-
činúť a zrelaxovať pobytom 
v  prírode a  načerpať nové 
sily do ďalšieho týždňa.

Rodina Krečmerová
Negatívom je, že rodič 

sa nemôže naplno venovať 
svojej práci, nakoľko musí 
zvládnuť celodennú sta-
rostlivosť o dve deti, z toho 
jedno je školopovinné. Sna-
žíme sa však uprednostniť 
najmä potreby našich detí, 
aby pri tejto forme vzdelá-
vania trpeli čo najmenej. 
Keďže sa dieťa dosť nasedí 
pri počítači a  potom ešte 
pri úlohách, každý deň sa 
ideme riadne vyvetrať, či 

už na  prechádzku alebo 
inak športovať. Celá rodina 
tak na  čerstvom vzduchu 
načerpá nové sily a zabud-
neme na chvíľu na negatí-
va tejto doby. Má to však 
aj jednu obrovskú výhodu. 
Rodič môže tráviť oveľa 
viac času so svojimi deť-
mi, a  tak nám ich detstvo 
neunikne pomedzi prsty... 
Chce to len nájsť si systém 
a použiť trochu kreativity, 
aby sa deti necítili smut-
ne a  vedeli sme sa spolu 
vždy aj zabaviť.

Rodina Králiková
My nemáme žiadne 

problémy, deti – syn tretiak 
a dcéra siedmačka - fungu-
jú samostatne, pripoja sa, 
učia sa, potom si urobia po-
známky, úlohy a odovzdajú 
to. Ani poriadne neviem, 
že sa učia. Keď som bola 
raz pri jednom takomto 
vyučovaní, skôr som mala 
pocit, že je to pre nich lep-
šie. Syn je v skupine len asi 
po štyroch, učivo im učiteľ-
ka pekne vysvetlila a  boli 
aj preskúšaní zo zadania 
deň predtým. Len mi bolo 
ľúto pani učiteľky, že musí 
celé doobedie opakovať to 
isté pre každú skupinu tre-
tiakov. Jediný problém je, 
že chýba kontakt s  deťmi 
a učiteľmi, ale fungovanie 
rodiny to moc neovplyvni-
lo, pretože ja robím z domu 
už od októbra. Ak aj náho-
dou deti niečo potrebujú, 
pomôžem im, takže u nás 
nemáme problém...

  Lenka Karasová

Anketa o problémoch v domácnostiach pri dištančnom vzdelávaní

Náš okres je opäť v čiernej farbe. To znamená, že sa nachádza v najhoršom - štvrtom stupni varovania. Od Vianoc neboli otvorené školy, po-
byt v prírode je povolený len v rámci okresu a test do zamestnania je potrebný každých sedem dní. Dištančné vzdelávanie značne zasahuje 

do života detí, ako aj celej rodiny. Cieľom ankety bolo poskytnúť rodičom školákov, najmä tých mladších, priestor na vyjadrenie sa a získať tak 
ich pohľad na situáciu u nich doma. Tým, ktorí boli ochotní sa s nami podeliť o názor, sme položili nasledovné otázky: V čom vidíte najväčšie 
problémy dištančného vzdelávania? Ako ovplyvňuje samotné dieťa, celú rodinu a fungovanie celej domácnosti?
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Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

Prevádzam výrub rizikových stromov 
štiepkovanie. Tel. 0908 151 235.

INZERCIA

Mrazivé dni prvej časti 
jarných prázdnin mohli 
deti stráviť na  korčuliach 
na  viacerých zamrznutých 
prírodných plochách v našom 
okrese, napríklad na poliach 
vedľa sídliska Dubnička. 

Vďaka autorovi foto budú 
mať deti peknú spomienku...
Na vládnom portáli korona.
gov.sk sme zistili, že podľa 
protipandemických opatrení 
je pobyt v prírode povolený 
aj počas lockdownu aj 

v našom „čiernom“ okrese... 
A  navyše - hlavný hygienik 
udelil výnimky v povinnosti 
nosiť rúško pre tieto skupiny 
ľudí: deti do  6 rokov, osoby 
pri pobyte v  exteriéroch 
mimo zastavaného územia 

(intravilánu) obce, pokiaľ sú 
od ostatných osôb, s ktorými 
nežijú v  jednej domácnosti, 
vzdialené viac ako 5 metrov, 
osoby pri výkone športu...
atď. .  .  Ďalšie  výnimky 
na www.korona.gov.sk.    (ab)

Prvé dni jarných prázdnin na korčuliach...


